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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft sectie 25 – FOD Volksgezondheid, 
Veiligheid van de voedselketen en Leefmilieu, partim 
Veiligheid van de voedselketen, van het wetsontwerp 
houdende de algemene uitgavenbegroting voor het 
begrotingsjaar 2016 (DOC 54 1352/001 en 002), alsook 
de daarop betrekking hebbende verantwoording (DOC 
54 1353/017) en beleidsnota (DOC 54 1428/011), be-
sproken tijdens haar vergaderingen van 25 november 
en 2 december 2015.

De vragen nrs. 7173 van mevrouw Hufkens, 7546 van 
mevrouw Matz en 7657 van mevrouw Dedry werden 
beantwoord in het kader van deze bespreking en moeten 
derhalve als behandeld worden beschouwd.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

De heer Willy Borsus, minister van Middenstand, 
Zelfstandigen, KMO’s, Landbouw en Maatschappelijke 
Integratie, wil het zeer hoge Belgische voedselveilig-
heidsniveau handhaven, en zelfs verbeteren waar dat 
redelijkerwijs mogelijk is, dan wel noodzakelijk blijkt. Dat 
is een noodzaak, niet alleen voor de volksgezondheid, 
maar ook uit economisch oogpunt voor alle actoren wier 
activiteit volledig of gedeeltelijk verband houdt met de 
voedselketen.

Een hoog voedselveiligheidsniveau biedt veel meer 
mogelijkheden voor de verkoop van onze producten in 
België en in het buitenland, niet alleen via de opening 
van nieuwe markten, dan wel via het behoud van de 
bestaande markten, maar ook door vertrouwen op te 
wekken bij de economische partners en de consumen-
ten. Een hoog veiligheidsniveau houdt tevens de belofte 
in van een gewaarborgde kwaliteit voor de consument, 
geloofwaardige winkels, een naar waarde geschatte 
horecasector, gunstige sanitaire omstandigheden in 
onze veehouderijen enzovoort.

Een incident of een sanitaire crisis kan verwoestende 
gevolgen hebben voor de consument en voor de betrok-
ken sectoren. Ons land moet zich dus daar zo goed 
mogelijk tegen wapenen. Een gunstige context inzake 
de veiligheid van de voedselketen is noodzakelijk voor 
de consumenten, de producenten en de verwerkers (in 
deze crisistijd vooral voor de beide laatste categorieën). 
Daarom zal de minister dus, ondanks de gevraagde 
budgettaire inspanningen, blijven toezien op dat voed-
selveiligheidsniveau, dat wordt geregeld door een uit-
gebalanceerde reglementering die niets aan het toeval 
of de improvisatie overlaat.

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné la section 25 –  SPF 
Santé publique, Sécurité de la Chaîne alimentaire 
et Environnement, partim Sécurité de la Chaîne ali-
mentaire, du projet de loi contenant le budget général 
des dépenses pour l ’année budgétaire 2016  (DOC 
54  1352/001  et 002), ainsi que la justifi cation (DOC 
54 1353/017) et la note de politique générale y affé-
rentes (DOC 54 1428/011) au cours de ses réunions 
des 25 novembre et 2 décembre 2015.

Les questions nos 7173 de Mme Hufkens, 7546 de 
Mme Matz et 7657 de Mme Dedry ont été répondues 
dans le cadre du présent débat et doivent par consé-
quent être considérées comme ayant été traitées.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

M.  Willy Borsus, ministre des Classes moyennes, 
des Indépendants, des PME, de l’Agriculture, et de 
l’Intégration sociale, a pour objectif en la matière de 
maintenir, voire d’améliorer lorsque c’est raisonna-
blement possible ou lorsque cela s’avère nécessaire, 
notre très haut niveau de sécurité alimentaire. Il s’agit 
d’une nécessité de santé publique et économique pour 
l’ensemble des acteurs dont l’activité est liée en tout ou 
partie à la chaîne alimentaire.

Un niveau de sécurité élevé permet beaucoup plus 
de facilités pour la commercialisation des produits en 
Belgique et à l’étranger, que ce soit par l’ouverture de 
nouveaux marchés ou par le maintien de ceux existants, 
mais aussi par la confi ance des partenaires écono-
miques et des consommateurs qu’elle rend possible. Un 
niveau de sécurité élevé, est aussi la promesse d’une 
qualité assurée aux consommateurs, de commerces 
crédibles, d’un secteur horeca valorisé, de situations 
sanitaires favorables dans nos élevages, etc. 

Un incident ou une crise sanitaire peut être nuisible 
aux consommateurs et aux secteurs concernés. Il faut 
donc s’en prémunir autant que possible. Un contexte 
de sécurité de la chaîne alimentaire favorable est 
nécessaire pour les consommateurs, les producteurs 
et les transformateurs, particulièrement pour ces deux 
derniers en ces temps de crise. Le ministre continuera 
donc, malgré les efforts budgétaires demandés, à veiller 
à un niveau de sécurité alimentaire, encadré par une 
réglementation équilibrée, qui ne laisse aucune place 
au hasard ou à l’improvisation. 
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Los van het voorgaande, strekt het beleid van de 
minister er tevens toe het werk te vereenvoudigen van 
de ondernemingen die actief zijn “van riek tot vork”, 
hun instrumenten aan te reiken om zich economisch te 
ontplooien en ze in staat te stellen te evolueren in een 
bevorderlijke sanitaire context; dat zijn noodzakelijke 
voorwaarden voor een goede economische gezondheid.

In dat verband wil de minister er met name op toezien 
dat de Belgische reglementeringen niet strenger zijn 
dan de Europese regelgeving, die voor die aangele-
genheid bijzonder uitgebreid is. Dat houdt in dat onder 
meer elke nieuwe wetgeving en elke aanpassing van 
de bestaande wetgeving met niet-afl atende aandacht 
worden gevolgd. In specifi eke situaties wordt trouwens 
geregeld een benchmarking met de buurlanden uitge-
voerd. Bovendien heeft de minister het FAVV verzocht 
de Belgische wetgeving aan dat beleid te toetsen op 
basis van enkele signifi cante wetgevingen. 

In dat verband werd echter al veel werk verricht bij 
de herziening van verschillende wetgevingen die eerder 
werd uitgevoerd in het kader van de administratieve 
vereenvoudiging, op basis van een eigen analyse, dan 
wel van voorstellen van de beroepsverenigingen.

Alle soorten van operatoren moeten worden onder-
steund om deze doelstellingen inzake voedselveiligheid, 
en dus inzake de inachtneming van de vigerende wet-
geving, te bereiken, teneinde hen in staat te stellen die 
doelstellingen op een zo eenvoudig mogelijke manier te 
bereiken. Hoewel de kleinste operatoren van de keten 
er doorgaans op kunnen rekenen dat de vigerende re-
gels soepeler worden toegepast, moeten zij bijzondere 
aandacht krijgen.

De vaak al te zeer miskende, bestaande begelei-
dings-, pedagogie- en informatiemaatregelen zullen 
beter voor het voetlicht worden gebracht en op al-
gemene wijze voort worden ontwikkeld en versterkt. 
Momenteel wordt ook een begeleidingscel opgericht 
specifi ek voor de kleinschalige producenten, op grond 
van een proefproject betreffende de verwerking op de 
hoeve. De structuur en de werking ervan worden uitge-
werkt in nauw overleg met de beroepsorganisaties en 
de betrokken gewestelijke begeleidende instanties, om 
zo goed mogelijk te beantwoorden aan de noden en de 
verwachtingen van de producenten op het terrein.

Het doel van die cel bestaat erin de begeleiding uit te 
bouwen in nauwe samenwerking met die verschillende 
organisaties, de beroepsfederaties en de ad-hocprivé-
structuren die al een transversale en geïndividualiseerde 
begeleiding organiseren van de producenten, om hen 

La politique du ministre vise aussi, sans préjudice 
de ce qui précède, à simplifi er la vie des entreprises 
actives de la “fourche à la fourchette”, à leur donner 
des outils de développement économique et à leur per-
mettre d’évoluer dans un contexte sanitaire favorable, 
conditions essentielles à une bonne santé économique.

Dans ce cadre, son objectif est notamment de faire 
en sorte que les réglementations belges ne soient pas 
plus contraignantes que les législations européennes, 
particulièrement développées pour cette matière. Il 
s’agit d’un point d’attention permanent, notamment 
pour toute nouvelle législation ou toute adaptation de 
la législation existante. Une comparaison avec les pays 
voisins est d’ailleurs régulièrement effectué dans des 
situations spécifi ques. Le ministre a en outre demandé 
à l’AFSCA d’évaluer la législation belge par rapport 
à cette politique sur la base de quelques législations 
signifi catives. 

Un grand travail a cependant déjà été réalisé à ce 
sujet lors de révisions de différentes législations effec-
tuées précédemment dans le cadre de la simplifi cation 
administrative, sur la base d’une analyse propre ou de 
propositions des organisations professionnelles.

Tous les types d’opérateurs doivent être soutenus 
pour atteindre ces objectifs de sécurité alimentaire, 
et donc de respect des législations en vigueur à cet 
effet, afi n de leur permettre d’y parvenir de la manière 
la plus simple possible. Une attention particulière doit 
néanmoins être apportée aux plus petits opérateurs de 
la chaîne, bien que les règles qui les concernent soient 
en général plus souples pour eux. 

Les mesures d’accompagnement, de pédagogie 
et d’information existantes, souvent trop méconnues, 
seront mieux mises en valeur et continueront à être 
développées et renforcées de manière générale. Une 
cellule spécifi que d’accompagnement des petits produc-
teurs est également mise en place actuellement, sur la 
base d’un projet pilote concernant la transformation à 
la ferme. Sa structure et son mode de fonctionnement 
sont en cours d’élaboration, en étroite concertation avec 
les organisations professionnelles et les organismes 
d’encadrement régionaux concernés, afi n de pouvoir 
répondre au mieux aux besoins et aux attentes des 
producteurs sur le terrain. 

L’objectif de cette cellule est de mettre en œuvre 
l’accompagnement en étroite collaboration avec ces 
divers organismes, les organisations professionnelles 
et les structures privées ad hoc qui organisent déjà 
un accompagnement transversal et individualisé des 
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daarvoor de nodige extra middelen te verschaffen (ex-
pertise, wetenschappelijke evaluaties, advies, specifi eke 
opleidingen voor de operatoren enzovoort).

Alle bestaande voorlichtings- en begeleidingsinitia-
tieven zullen binnen die structuur ook behoorlijk worden 
aangegeven. De desbetreffende structuur zal de ad 
hoc-budgettaire middelen krijgen die daarvoor werden 
vrijgemaakt, en ze zal op termijn over twee of drie per-
sonen beschikken.

Naast die projecten, die doorgaans worden opgezet 
in het kader van de uitbouw van de korte ketens en de 
lokale of nationale handel, is het voor de minister ook 
zeer belangrijk om de export van onze landbouw- en 
agrovoedingsproducten te kunnen ontwikkelen, vooral 
tegen de achtergrond van de huidige crisis. De dossiers 
die het mogelijk maken sanitaire protocollen uit te wer-
ken met derde landen en ze vervolgens uit te voeren, 
zijn vaak bijzonder omslachtig, nemen tijd in beslag en 
vereisen veel werk.

Bovendien bestaat er zowel in België als in de 
Europese Unie een strategie voor economische ontwik-
keling van de betrokken sectoren die sterk steunt op de 
“grote export”. Om dat beleid te kunnen ondersteunen 
met het onontbeerlijke sanitaire onderdeel en om te 
zorgen voor de middelen die met onze ambities spo-
ren, heeft de minister van de regering de toestemming 
verkregen voor een extra uitgave ten behoeve van het 
FAVV van bijna 1,5 miljoen euro per jaar vanaf 2016, 
die volledig voor die thematiek bestemd is.

Concreet zal die enveloppe de ontwikkeling mogelijk 
maken van een project met de naam “Foedex”, waarbij 
dit letterwoord staat voor “Food-Feed-Export”. Dat 
project zal met name concreet vorm krijgen door een 
quasi verdubbeling van de betrokken diensten met de 
indienstneming van 13  mensen extra, die zullen be-
schikken over de nodige werkingsmiddelen, met name 
voor hun onontbeerlijke reizen naar het buitenland. Er 
zal een specifi eke website worden ontwikkeld en de 
programma’s voor elektronische certifi cering zullen ver-
sneld worden uitgerold. De indienstnemingsprocedures 
werden aangevat om dit project zo vroeg mogelijk in 
2016 te kunnen opstarten en om ervoor te zorgen dat 
het zo spoedig mogelijk uitwerking heeft.

Op Europees niveau is er een herziening aan 
de gang van bepaalde verordeningen inzake de 
voedselveiligheid.

De regering wordt bij deze werkzaamheden betrok-
ken. De doelstelling bestaat erin het huidige voedsel-
veiligheidsniveau te behouden en te strijden tegen 

producteurs, afi n de leur apporter les outils supplémen-
taires nécessaires à cette fi n (expertise, évaluations 
scientifi ques, conseils, formations spécifi ques pour les 
opérateurs, etc.). 

L’ensemble des initiatives de vulgarisation et d’ac-
compagnement déjà existantes seront également bien 
identifi ées au sein de cette structure. Elle bénéfi ciera de 
moyens budgétaires ad hoc qui ont été dégagés à cet 
effet et disposera à terme de deux ou trois personnes.

A côté de ces projets, en général pris dans le cadre 
du développement des circuits courts et du commerce 
local ou national, pouvoir développer nos exportations 
de produits agricoles et agro-alimentaires, surtout 
dans le contexte de crise actuel, est important pour le 
ministre. Les dossiers qui permettent d’établir des pro-
tocoles sanitaires avec les pays tiers et de les mettre 
en œuvre sont souvent très lourds, prennent du temps 
et nécessitent beaucoup de travail. 

Par ailleurs, tant en Belgique qu’au sein de l’Union 
européenne, il existe une stratégie de développement 
économique des secteurs concernés qui s’appuie très 
fort sur la “grande exportation”.En vue de pouvoir venir 
en appui à cette politique par l ’indispensable volet 
sanitaire, et de donner les moyens des ambitions, le 
ministre a obtenu du gouvernement une autorisation 
de dépense supplémentaire pour l’AFSCA de près de 
1,5 millions d’euros par an dès 2016, entièrement dédiés 
à cette thématique.

Concrètement, cette enveloppe permettra le déve-
loppement d’un projet appelé “Foedex”, pour “Food-
Feed-Export”. Ce projet se concrétisera notamment 
par un quasi doublement des services concernés avec 
l’engagement de treize personnes supplémentaires, qui 
disposeront de moyens leur permettant de fonctionner, 
notamment pour leurs indispensables déplacements à 
l’étranger. Un site internet spécifi que sera développé 
et les programmes permettant une certifi cation électro-
nique seront accélérés. Les procédures d’engagement 
ont démarré pour que ce projet puisse être mis en œuvre 
le plus tôt possible en 2016 et produire ses effets le plus 
rapidement possible. 

Au niveau européen, une révision de certains règle-
ments en matière de sécurité alimentaire est en cours.

Le gouvernement est impliqué dans ces travaux. 
L’objectif est de maintenir le niveau de sécurité ali-
mentaire tout en luttant contre l’excès de régulation, 
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overdreven regulering, door een ruime beslissingsbe-
voegdheid te geven aan de lidstaten, met name om het 
Belgisch model te kunnen bestendigen en de gepaste 
antwoorden te kunnen geven op het eigen beleid dat 
in ons land gevoerd wordt. Het is voor België, dat als 
goede leerling van de klas wordt bestempeld, ook be-
langrijk dat de door Europa uitgevaardigde regels overal 
op dezelfde manier worden toegepast, in het kader van 
de open markt, die een van de pijlers van de Europese 
constructie is.

De strijd tegen de voedselverspilling en de voedsel-
fraude zal ook een prioriteit zijn.

Het regeerakkoord bepaalt enerzijds dat “de organi-
satorische structuur van de federale overheid geoptima-
liseerd zal worden, met name rekening houdend met de 
overdracht van de bevoegdheden naar de deelstaten” 
(DOC 54  0020/001, blz. 185), en anderzijds dat “on-
derzocht zal worden hoe de gezondheidsgerelateerde 
activiteiten van de FOD Volksgezondheid geïntegreerd 
kunnen worden in het RIZIV” (ibid., blz. 82). In deze 
context werden er in samenwerking met de andere be-
trokken regeringsleden twee projecten geïdentifi ceerd 
inzake de veiligheid van de voedselketen.

Primo, het CODA (Centrum voor Onderzoek 
in Diergeneeskunde en Agrochemie) en het WIV 
(Wetenschappelijk Instituut Volksgezondheid), twee 
wetenschappelijke instellingen met talrijke synergiën, 
zullen samensmelten. De principes zijn goedgekeurd en 
de laatste hand gelegd wordt aan de daartoe bestemde 
wetsontwerpen. De fusie zou begin 2017 afgerond en 
ten uitvoer gelegd moeten zijn.

Secundo, een reorganisatie van de diensten be-
voegd voor voedselveiligheid zal bestudeerd worden 
in overleg met de betrokken partijen en de minister 
van Volksgezondheid. Dit proces bevindt zich nog 
maar in de beginfase. Er werd nog geen enkele beslis-
sing genomen.

Sinds het aantreden van deze regering is de minister 
zeer waakzaam en zal hij zeer waakzaam blijven voor 
het risico dat organismen die schadelijk zijn voor planten 
en plantaardige producten opduiken of opnieuw opdui-
ken, alsook voor dierziekten.

Momenteel geldt er extra waakzaamheid na het 
opnieuw opduiken van blauwtong in Frankrijk op het 
einde van de zomer van 2015. De bestrijdingsplannen 
en de ad hoc sanitaire programma’s zullen behouden, 
aangepast of ontwikkeld blijven worden.

en donnant un large pouvoir de décision aux États 
membres, pour notamment permettre la pérennisation 
du modèle belge et d’apporter les réponses ad hoc 
aux politiques propres menées en Belgique. Il est éga-
lement important pour la Belgique, souvent qualifi ée 
de trop bon élève, que les règles prises par l’Europe 
soient appliquées partout de la même manière, dans un 
marché ouvert qui est un des piliers de la construction 
européenne.

La lutte contre le gaspillage alimentaire et la fraude 
alimentaire sera également une priorité. 

L’accord du gouvernement prévoit d’une part que “la 
structure organisationnelle du gouvernement fédéral 
sera optimalisée compte tenu notamment du transfert de 
compétences vers les entités fédérées, en en donnant 
les objectifs” (DOC 54 0020/001, p. 185), et d’autre part 
“qu’il sera examiné comment les activités liées à la santé 
du SPF Santé publique peuvent être intégrées dans 
l’INAMI” (ibid., p. 82). Dans ce contexte, en collaboration 
avec les autres membres du gouvernement concernés, 
deux projets sont identifi és en ce qui concerne la sécu-
rité de la chaîne alimentaire.

Tout d ’abord le CERVA (Centre d ’Etude et de 
Recherche Vétérinaire et Agrochimique) et l’ISP (Institut 
de Santé Publique), deux institutions scientifi ques ayant 
de nombreuses synergies, seront fusionnés. Les prin-
cipes sont adoptés et les projets de loi sont en phase 
fi nale de rédaction. La fusion devrait être fi nalisée et 
mise en œuvre début 2017.

Une réorganisation des services compétents en 
matière de sécurité alimentaire sera également étudiée 
en concertation avec les parties prenantes et la ministre 
de la Santé publique. Ce processus est encore au tout 
début. Aucune décision n’a encore été prise. 

Depuis la mise en place du Gouvernement, le mi-
nistre a maintenu et maintiendra encore une vigilance 
élevée par rapport aux risques d’émergence ou de 
réémergence d’organismes nocifs pour les plantes et 
les produits à base de plantes et en matière de mala-
dies animales.

A ce sujet, une grande vigilance est actuellement de 
mise suite à la réapparition de la Fièvre catarrhale ovine 
en France à la fi n de l’été 2015. Les plans de lutte et 
des programmes sanitaires ad hoc continueront à être 
maintenus, adaptés ou développés.
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De strijd tegen antibioticaresistentie en de vermin-
dering van het gebruik ervan in de veehouderijen zal in 
2016 worden opgevoerd. Dankzij de werkzaamheden 
van het pas opgerichte AMCRA kon de antibioticacon-
sumptie in de veehouderijen al sterk worden terugge-
drongen, maar daar mag het niet bij blijven. 

Concreet zal een nieuw koninklijk besluit betreffende 
de toediening, de verschaffing en het voorschrijven 
van geneesmiddelen voor diergeneeskundig gebruik 
worden bekendgemaakt in de eerste helft van 2016. 
Het zal bestaan drie aspecten omvatten, waardoor de 
oude wetgeving wordt gemoderniseerd: 

1° alle administratieve verplichtingen inzake het in 
bezit hebben, toedienen, verschaffen en voorschrijven 
van alle geneesmiddelen voor diergeneeskundig ge-
bruik, zowel door de dierenarts als, in voorkomend geval, 
door de veehouder: zoals trouwens wordt opgelegd door 
Europa zullen de behandelingen die worden toegediend 
aan voedselproducerende dieren, verplicht moeten wor-
den ingeschreven in een register op het bedrijf;

2° de verplichting voor de dierenarts om de gegevens 
inzake het gebruik van antibiotica voor de doelsoorten 
in te voeren in een nieuwe gegevensbank die begin 
2016 operationeel zal zijn, namelijk Sanitel Med: aan de 
hand van die gegevens zal men vervolgens op een alge-
mene en veel nauwkeurigere manier kunnen evalueren 
wélke antibiotica op de veehouderijen worden gebruikt, 
en in welke hoeveelheden. Zij zullen ook kunnen worden 
gebruikt in het kader van een benchmarking tussen 
veehouders en tussen dierenartsen;

3° het gebruik van “kritisch belangrijke” antibiotica, 
met andere woorden die waarvan het gebruik in de 
diergeneeskunde en de menselijke geneeskunde van 
kritisch belang is, zal worden beperkt en afhankelijk wor-
den gemaakt van de uitvoering van voorafgaande tests.

Al die bepalingen werden opgesteld in overleg met de 
betrokken sectoren, alsook met de eveneens ter zake 
bevoegde minister van Volksgezondheid, het FAVV, 
DG4 van de FOD Volksgezondheid, Veiligheid van de 
Voedselketen en Leefmilieu en het Federaal Agentschap 
voor Geneesmiddelen en Gezondheidsproducten.

De teksten werden zopas afgerond en het “adminis-
tratieve” parcours voorafgaand aan de publicatie werd 
aangevat. Zonder afbreuk te doen aan de kwaliteit van 
het beoogde systeem, zullen de principes van admi-
nistratieve vereenvoudiging en van “only once” (elk 
gegeven wordt slechts eenmaal opgevraagd) worden 
toegepast, dankzij het mogelijk gemaakte gebruik van 
IT-middelen en de compatibiliteit tussen systemen.

La lutte contre la résistance aux antibiotiques et la 
diminution de leur utilisation dans les élevages va être 
amplifi ée en 2016. La mise en place de l’AMCRA et son 
travail a déjà permis de réduire fortement la consom-
mation des antibiotiques dans les élevages, mais il est 
nécessaire d’aller plus loin. 

Concrètement, un nouvel arrêté royal relatif à l’admi-
nistration, la fourniture et la prescription de médicaments 
vétérinaires sera publié avant mi 2016. Il compren-
dra trois volets, modernisant de la sorte l ’ancienne 
législation: 

1° L’ensemble des obligations administratives liées 
à la détention, l’administration, la fourniture et la pres-
cription de tous les médicaments vétérinaires, tant 
par le vétérinaire que, le cas échéant, par l’éleveur: 
l’inscription dans un registre à l’exploitation des traite-
ments administrés aux animaux producteurs de denrées 
alimentaires sera rendu obligatoire, comme l ’exige 
d’ailleurs l’Europe. 

2° L’obligation pour le vétérinaire de transmettre les 
données d’utilisation des antibiotiques pour les espèces 
cibles dans une nouvelle banque de données qui sera 
opérationnelle début 2016, Sanitel Med: ces données 
pourront ensuite être utilisées pour évaluer de manière 
globale et de manière beaucoup plus précise quels 
antibiotiques sont utilisés dans les élevages et en quelle 
quantité. Elles pourront également être utilisées dans 
le cadre de le travail de comparaison entre éleveurs et 
entre vétérinaires;

3° L’utilisation d’antibiotiques qualifi és de “critiques”, 
c’est-à-dire d’utilisation critique en médecine vétérinaire 
et humaine, sera limitée et conditionnée à la réalisation 
de tests préalables.

L’ensemble de ces dispositions a été établi en concer-
tation avec les secteurs concernés, de même qu’avec la 
ministre de la Santé publique, également compétente, 
l’AFSCA, la DG4 du SPF Santé publique, Sécurité de 
la Chaîne alimentaire et Environnement et l ’Agence 
Fédérale des Médicaments et des Produits de Santé.

Les textes viennent d’être fi nalisés et le parcours pré-
alable à la publication a commencé. Sans préjudice de 
la qualité du système souhaité, les principes de simpli-
fi cation administrative et de “only once” (collecte unique 
des données) notamment, seront appliqués grâce à 
l’utilisation rendue possible des moyens informatiques 
et à la compatibilité entre systèmes.
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De bijen werden niet vergeten. Er zullen onder-
zoeksprojecten aan worden gewijd en toezichts- en 
bestrijdingsprogramma’s tegen ziekten zullen worden 
behouden of opgestart.

Voor de sanitaire fondsen, die hun ontvangsten ha-
len uit de verplichte bijdragen van de operatoren uit de 
betrokken sectoren, werden de toegestane uitgaven 
in 2012  verhoogd, tot 2015  gehandhaafd, en vanaf 
2016 opnieuw verhoogd, zodat alle ontvangsten zullen 
kunnen worden uitgegeven met het oog op de onder-
steuning van de vermelde beleidslijnen.

Tot slot zal het FAVV blijven waken over de voedsel-
veiligheid, waaronder de dier- en de plantgezondheid. 
Die opdracht zal gewaarborgd blijven ondanks de uit-
daging als gevolg van de invoering van de begrotings-
maatregelen van de regering; het FAVV draagt daar net 
als alle andere departementen toe bij.

In maart 2015 heeft de minister het Business Plan 
goedgekeurd, waarbij erop werd toegezien dat de 
aangehaalde principes betreffende het beleid ter zake 
daarin opgenomen zijn. Het gaat hier om een stappen-
plan dat de krijtlijnen uitzet van het werk van het FAVV 
tot in 2017.

II. — BETOGEN VAN DE LEDEN

De heer Daniel Senesael (PS) stelt vast dat de inlei-
dende uiteenzetting van de minister een aantal zaken 
verduidelijkt ten opzichte van de beleidsnota, meer 
bepaald wat de budgettaire gegevens betreft. Zo zullen 
in verband met de uitvoer meerdere personen in dienst 
worden genomen.

De spreker merkt op dat de minister aangeeft dat 
de bestaande wetgeving zal worden geëvalueerd ten 
opzichte van de beleidsdoelstellingen op het vlak van 
de veiligheid van de voedselketen. Er wordt verwezen 
naar een aanbeveling die het Beneluxparlement op het 
punt staat aan te nemen. De spreker roept ertoe op dit 
in het oog te houden.

De pedagogische begeleidingsmaatregelen van het 
FAVV zijn onvoldoende bekend. Volgens de spreker 
ware het beter die maatregelen op te lijsten en meer 
werk te maken van communicatie. In de beleidsnota 
wordt aangegeven dat in november 2015  een bege-
leidingsstructuur zou worden ingevoerd voor de kleine 
producenten. Hoe ver staat het daarmee?

De minister laat weten dat zich “een ontwerp van ko-
ninklijk besluit voor het verschaffen en het toedienen van 

Les abeilles n’ont pas été oubliées. Des projets 
de recherche y seront consacrés et des programmes 
de surveillance et de lutte contre les maladies seront 
maintenus ou initiés.

En ce qui concerne les fonds sanitaires, dont les 
recettes proviennent des cotisations obligatoires ver-
sées par les opérateurs des secteurs concernés, leurs 
autorisations de dépenses ont été augmentées en 2012, 
préservées jusqu’en 2015, et seront augmentées à par-
tir de 2016, de sorte qu’alors l’intégralité des recettes 
pourra être dépensée en vue de venir en appui aux 
politiques citées.

L’AFSCA continuera son travail de veille sur la sécu-
rité alimentaire, dont la santé animale et végétale. Cette 
mission pourra continuer malgré le défi  que constitue 
la mise en œuvre des mesures budgétaires du gou-
vernement auxquelles elle contribue comme les autres 
départements. 

Le ministre a approuvé son business plan en mars 
2015 en veillant à ce que les principes évoqués concer-
nant la politique en la matière y soient bien présents. 
Il s’agit là d’une feuille de route qui balisera son travail 
jusqu’en 2017.

II. — INTERVENTIONS DES MEMBRES

M. Daniel Senesael (PS) constate que l’exposé intro-
ductif du ministre apporte une série de précisions par 
rapport à la note de politique générale, spécialement en 
ce qui concerne les données budgétaires. L’engagement 
de plusieurs personnes est ainsi annoncé dans le 
domaine de l’exportation.

L’intervenant note qu’une évaluation est annoncée 
de la législation existante par rapport aux objectifs poli-
tiques poursuivis en matière de sécurité de la chaîne 
alimentaire. Il est fait état d’une recommandation à ce 
sujet en cours d’adoption par le Parlement Benelux. 
L’orateur appelle à y être attentif.

Les mesures d’accompagnement pédagogique par 
l’AFSCA sont insuffisamment connues. L’orateur estime 
qu’il serait préférable de les répertorier et d’intensifi er le 
travail de communication. La cellule spécifi que d’accom-
pagnement des petits producteurs est annoncée pour 
novembre 2015. Qu’en est-il?

Le ministre annonce qu’”un projet d’arrêté royal 
relatif à la fourniture et à la délivrance des médicaments 
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geneesmiddelen voor dieren (...) in de afrondingsfase 
(bevindt)” (DOC 54 1428/011, blz. 19). Gaat het werkelijk 
om een koninklijk besluit en dus niet om een wet?

De spreker vindt het een goede zaak dat de minister 
veel belang hecht aan de bescherming van de bijen. Een 
nieuw programma voor het opvolgen van de bijensterfte 
in België zal aldus worden onderzocht. Wat zijn daarvan 
de nadere toepassingsvoorwaarden en –principes? 

Mevrouw Renate Hufkens (N-VA) stelt het op prijs 
dat de beleidsnota 2016  meer is uitgewerkt dan die 
van 2015. Er is tijdens het verlopen jaar in de praktijk 
vooruitgang geboekt. De veiligheid van de voedselketen 
moet gepaard gaan met transparantie en gericht zijn op 
doelstellingen die voor de betrokkenen haalbaar zijn. 
Tussen al die aspecten werd een evenwicht gevonden.

Voor de kleine producenten is het belangrijk regels 
vast te stellen die realistisch zijn, de transparantie ver-
beteren en betaalbaar blijven. De spreekster keurt het 
daarom goed dat de minister aankondigt de Europese 
verplichtingen niet te willen overtreffen. Rechtszekerheid 
is van essentieel belang voor alle betrokkenen; norm-
wijzigingen mogen zich opeenstapelen en het FAVV 
moet een   educatieve informatierol blijven spelen. De 
spreekster wenst meer informatie over de specifi eke cel 
ter begeleiding van de kleine producenten.

Op het gebied van voedselverspilling zijn in 
Vlaanderen al initiatieven genomen. Op federaal vlak 
wordt een administratieve vereenvoudiging aange-
kondigd om voedselgiften te vergemakkelijken en de 
minister van Financiën werkt aan een btw-verlaging. 
De spreekster maakt er zich zorgen over dat het effect 
van dergelijke maatregelen moeilijk te kwantifi ceren is. 
Bovendien is een betere coördinatie van de initiatieven 
noodzakelijk. Zal de minister zich daarop toeleggen?

De minister vindt het belangrijk de strijd tegen voed-
selfraude aan te gaan (DOC 54 1428/011, blz. 17). Kan 
hij zijn visie daarover verduidelijken? Welke specifi eke 
maatregelen worden overwogen?

Voor de spreekster en haar fractie is het relevant de 
nadruk te leggen op de export van Belgische agrovoe-
dingsproducten. De voedingssector in België is een 
van de belangrijkste. Het Russische invoerverbod op 
Europese producten heeft op een groot aantal fruitkwe-
kers een aanzienlijk negatieve weerslag gehad. Welke 
concrete maatregelen overweegt de minister op dat 
vlak? Zal het overleg met de gewestelijk autoriteiten 
worden opgevoerd?

vétérinaires est en cours de finalisation” (DOC 
54 1428/011, p. 19). S’agit-il vraiment d’un arrêté royal 
et non d’une loi?

L’orateur approuve la priorité apportée à la protection 
des abeilles par le ministre. Un nouveau programme de 
surveillance de la mortalité des abeilles en Belgique 
sera ainsi étudié. Quelles en seront les modalités et 
principes d’application concrète?

Mme Renate Hufkens (N-VA) apprécie que la note 
de politique générale afférente à l’exercice 2016 soit 
plus fouillée que celle afférente à 2015. Des progrès ont 
été notés sur le terrain au cours de l’exercice écoulé. 
La Sécurité de la Chaîne alimentaire doit associer 
l’impératif de transparence et s’accorder à des objectifs 
atteignables pour les opérateurs. Entre tous ces enjeux, 
un équilibre a été trouvé.

Il est important pour les petits producteurs de défi nir 
des règles qui soient réalistes, améliorent la transpa-
rence et restent payables. L’oratrice approuve dès lors 
que le ministre annonce ne pas vouloir aller plus loin 
que le niveau des obligations européennes. La sécurité 
juridique est essentielle pour tous les opérateurs; les 
modifi cations de normes ne peuvent s’amonceler et 
l’AFSCA doit continuer à jouer un rôle pédagogique 
d’information. L’intervenante sollicite plus d’informations 
sur la cellule spécifi que d’accompagnement des petits 
producteurs. 

En ce qui concerne le gaspillage alimentaire, des ini-
tiatives ont déjà été menées en Flandre. Au niveau fédé-
ral, une simplifi cation administrative est annoncée pour 
faciliter les dons de denrées alimentaires et le ministre 
des Finances travaille à l’abaissement de la TVA. Un 
point de préoccupation, pour Mme Hufkens, consiste 
en ce que l’effet de telles mesures est difficilement 
quantifi able. Une meilleure coordination des initiatives 
est en outre nécessaire. Le ministre s’y attèlera-t-il?

Le ministre estime important de lutter contre la fraude 
alimentaire (DOC 54 1428/011, p. 17). Peut-il apporter 
des précisions sur sa vision en la matière? Quelles 
mesures spécifi ques sont envisagées?

Pour l ’ intervenante et son groupe, insister sur 
l’exportation des produits agroalimentaires belges est 
pertinent. Le secteur de l’alimentation en Belgique est 
l’un des plus importants. Le bannissement par la Russie 
des produits européens a eu un effet négatif important 
sur un grand nombre de producteurs de fruits. Quelles 
mesures concrètes le ministre envisage-t-il dans ce 
dossier? Une concertation renforcée aura-t-elle lieu 
avec les autorités régionales?
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De spreekster is het eens met de strijd tegen het 
gebruik van antibiotica bij vee. Haar fractie heeft daar 
altijd bijzondere aandacht voor gehad. De strijd moet 
worden voortgezet en opgevoerd.

De spreekster keurt ook het streven naar meer trans-
parantie en de bezorgdheid van de minister voor meer 
gebruiksvriendelijkheid voor de consument goed. De 
administratieve vereenvoudiging is ook een relevant 
doel. De spreekster hoopt dat de zorg voor transparantie 
evenzeer voor de producenten als voor de consumenten 
geldt. De website is een goed initiatief, maar het kan 
niet het enige middel zijn om voor meer transparantie 
te zorgen.

Tot slot vraagt de spreekster meer nadere informatie 
over de aangekondigde administratieve reorganisatie. Er 
is daarover al een protocol gesloten tussen de minister 
die bevoegd is voor de Veiligheid van de Voedselketen 
en die voor de Volksgezondheid. Wordt in dat protocol 
al aangegeven welke richting voor die reorganisatie 
zal uitgaan?

Ook mevrouw Nathalie Muylle (CD&V) verheugt 
zich erover dat de beleidsnota 2016 meer uitgewerkt 
is dan die van vorig jaar. In 2015 werden verschillende 
initiatieven gelanceerd. De CD&V stemt in met de aan-
kondigingen voor de kleine producenten, waaronder 
de specifi eke begeleidingscel. Er wordt ook een eerste 
proefproject inzake het korte circuit overwogen. Wat is 
in dat dossier het tijdpad?

De spreekster vestigt de aandacht op de bijzondere 
situatie van de scholen, ongeacht of het gaat om de 
opleiding op het gebied van voedsel of om die op het 
gebied van handel. De regels inzake veiligheid van de 
voedselketen zijn zeker belangrijk, maar zij dienen te 
worden aangepast aan de educatieve aard van de in-
stelling. De administratieve formaliteiten zouden moeten 
worden vereenvoudigd.

De strijd tegen voedselverspilling is niet nieuw. Die 
aangelegenheid is complex vanwege de institutio-
nele verdeling van de bevoegdheden en de rol van het 
Europees echelon. Er zijn initiatieven genomen, maar 
het effect ervan is moeilijk te evalueren. In Frankrijk werd 
een initiatief genomen om de grootste supermarkten te 
verplichten onverkocht voedsel aan goede doelen te 
schenken. Kunnen dergelijke maatregelen voor België 
worden overwogen?

Het geneesmiddelengebruik baart zorgen, zowel bij 
mensen als bij dieren. De Belgische situatie is bijzon-
der, onder andere door de vestiging op zijn grondge-
bied van een groot aantal farmaceutische bedrijven. 

L’intervenante souscrit à la lutte contre l’utilisation des 
antibiotiques sur les animaux d’élevage. Son groupe y 
a toujours accordé une attention particulière. La lutte 
doit être poursuivie et intensifi ée.

L’oratrice approuve aussi la recherche d’une plus 
grande transparence et la préoccupation exprimée par 
le ministre en faveur d’une plus grande convivialité pour 
les consommateurs. La simplifi cation administrative 
constitue également un objectif pertinent. Mme Hufkens 
souhaite que la préoccupation de la transparence soit 
tout autant dirigée vers les producteurs que vers les 
consommateurs. Le site web est une bonne initiative, 
mais il ne saurait s’agir de la seule modalité de la 
transparence.

Enfi n, Mme Hufkens demande plus de précisions sur 
la réorganisation administrative annoncée. Un protocole 
à ce sujet a déjà été conclu entre le ministre en charge 
de la Sécurité de la Chaîne alimentaire et celle en charge 
de la Santé publique. Ce protocole indique-t-il déjà une 
direction pour cette réorganisation?

Mme  Nathalie Muylle (CD&V) se réjouit elle aussi 
que la note de politique générale afférente à l’exer-
cice 2016 soit plus fouillée que celle afférente à 2015. 
Plusieurs initiatives ont été lancées en 2015. Le CD&V 
approuve les annonces en faveur des petits producteurs, 
et notamment la cellule spécifi que d’accompagnement. 
Un premier projet pilote sur les circuits courts est égale-
ment envisagé. Quel est l’échéancier dans ce dossier?

L’intervenante attire l’attention sur la situation parti-
culière des écoles, qu’il s’agisse des formations dans le 
domaine de l’alimentation ou de celles dans le domaine 
du commerce. Certes les règles en matière de Sécurité 
de la Chaîne alimentaire sont importantes; il convient 
toutefois qu’elles soient adaptées à la nature scolaire de 
l’établissement. Les formalités administratives devraient 
être simplifi ées.

La lutte contre le gaspillage alimentaire n’est pas 
nouvelle. Cette matière est complexe en raison de la 
répartition institutionnelle des compétences et du rôle 
de l’échelon européen. Des initiatives ont été prises, 
mais leur effet est difficilement évaluable. En France, 
une initiative a été prise pour obliger les plus grands 
supermarchés à donner les denrées alimentaires inven-
dues à des organisations caritatives. De telles mesures 
seraient-elles envisageables en Belgique?

La consommation de médicaments inquiète, qu’il 
s’agisse de l’utilisation sur l’homme ou sur l’animal. La 
Belgique a une situation particulière, liée entre autres à 
l’établissement sur son territoire d’un grand nombre de 
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De overconsumptie van geneesmiddelen schaadt de 
volksgezondheid. Welke agenda geldt er concreet voor 
de maatregelen die in dat dossier zijn aangekondigd?

Mevrouw Karin Jirofl ée (sp.a) merkt op dat de be-
leidsnota 2016 samen met de inleidende uiteenzetting 
van de minister veel informatiever is dan vorig jaar. De 
nota blijft soms echter te algemeen.

Er wordt gesteld: “De regering zal erop toezien dat 
de Belgische reglementeringen niet strenger zullen zijn 
dan de Europese wetgeving” (DOC 54 1428/011, blz. 15). 
De economie is zeker een belangrijke aangelegenheid, 
maar de volksgezondheid moet een prioriteit blijven.

Telkens zou moeten worden nagegaan of de volks-
gezondheid niet vereist verder te gaan dan de vereisten 
van de EU-wetgeving, ongeacht de bekommeringen op 
exportvlak.

De spreekster waardeert dat zij de minister hoort 
aankondigen dat initiatieven zullen worden genomen om 
voedselverspilling tegen te gaan. Hoe denkt de minister 
te werk te gaan? Welke stimuli worden overwogen? 
Volgens de spreekster ware het relevant samen met 
de gewesten op te treden wat de kringloopeconomie 
betreft. Eén aspect valt onder de bevoegdheid van 
de federale overheid: de uiterlijke verbruiksdata. Welk 
standpunt neemt de minister daarover in?

Evenals andere leden neemt mevrouw Jirofl ée nota 
van het streven van de minister om voedselfraude te 
bestrijden. Onlangs nog is een schandaal uitgebroken 
rond de in sommige Brusselse restaurants geserveerde 
vis. Welke concrete stappen zouden tot die bestrijding 
kunnen bijdragen?

Het lid staat achter de strijd die de minister wil aan-
binden met het antibioticagebruik bij vee. Er zou een 
wetgevend initiatief noodzakelijk zijn. Er wordt verwezen 
naar het werk van AMCRA. Zouden aan de vraagzijde 
niet eveneens maatregelen moeten worden genomen? 
Zou niet kunnen worden overwogen bestellingen van 
zonder antibiotica geproduceerd vlees te ondersteunen?

De commissie is van start gegaan met haar werk-
zaamheden betreffende twee samengevoegde voorstel-
len van resolutie: het voorstel van resolutie inzake de 
kennisgeving bij Europa van een positief voedingslabel 
(DOC 54 1124/001) en het voorstel van resolutie betref-
fende voedsellabeling (DOC 54 1209/001). Er werden 
hoorzittingen gehouden. Welk standpunt neemt de 
minister in dat dossier in?

fi rmes pharmaceutiques. Une trop grande utilisation de 
médicaments nuit à la santé publique. Quel est l’échéan-
cier concret des mesures annoncées dans ce dossier?

Mme Karin Jirofl ée (sp.a) note qu’en combinaison 
avec l’exposé introductif du ministre, la note de politique 
générale afférente à 2016 est nettement plus informative 
que celle de l’année précédente. Cependant, la note 
reste parfois trop dans le domaine des généralités.

Il est indiqué que “Le gouvernement veillera à ce que 
les réglementations belges ne soient pas plus contrai-
gnantes que les exigences de la législation européenne” 
(DOC 54 1428/011, p. 15). Certes, l’économie est un 
enjeu important. Toutefois, la santé publique doit rester 
prioritaire. 

Il conviendrait chaque fois de vérifi er si la santé 
publique ne nécessite pas d’aller plus loin que les exi-
gences de la législation européenne, quelles que soit 
les préoccupations en matière d’exportation.

L’ intervenante apprécie d ’entendre le ministre 
annoncer que des initiatives seront prises pour lutter 
contre le gaspillage alimentaire. Comment le ministre 
compte-t-il procéder? Quels stimulants sont envisagés? 
Dans ce cadre, il semble à l’oratrice qu’une action serait 
pertinente avec les Régions en matière d’économie 
circulaire. Un aspect est de la compétence de l’autorité 
fédérale: les dates limites de consommation. Quelle est 
la position du ministre dans cette matière?

Avec d’autres membres, Mme Jirofl ée note la volonté 
du ministre de lutter contre la fraude alimentaire. Encore 
récemment, un scandale a éclaté autour des poissons 
servis dans certains restaurants bruxellois. Quelles 
sont les actions concrètes qui pourraient contribuer à 
cette lutte?

Le membre souscrit à la volonté du ministre de lut-
ter contre l’utilisation d’antibiotiques sur les animaux 
d’élevage. Une initiative législative serait nécessaire. 
Il est renvoyé au travail de l’AMCRA. Des mesures 
ne seraient-elles pas aussi à prendre du côté de la 
demande? Un soutien à la commande de viande pro-
duite sans antibiotiques ne pourrait-il pas être envisagé?

La commission a entamé ses travaux autour des 
propositions de résolution jointes relative à la notifi ca-
tion d’un label d’alimentation positive à l’Union euro-
péenne (DOC 54 1124/001) et relative à la labellisation 
des denrées alimentaires (DOC 54  1209/001). Des 
auditions ont eu lieu. Quelle est la position du ministre 
dans ce dossier?
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De heer Dirk Janssens (Open Vld) vindt dat België 
over een van de veiligste systemen ter wereld inzake 
veiligheid van de voedselketen beschikt. Niettemin zijn 
nog steeds verbeteringen mogelijk, en de minister maakt 
daar werk van.

Heeft in verband met het tegengaan van antibiotica-
gebruik bij dieren overleg met de gewesten plaatsgehad 
om te komen tot een geïntegreerd en coherent beleid? 
Het lid suggereert om zich dienaangaande door het 
Nederlandse model te laten leiden: Nederland beschikt 
ter zake over wetgeving van topkwaliteit.

Om zich tegen blauwtong bij schapen te wapenen, 
wordt een perimeter van 700  kilometer overwogen, 
waarbinnen een preventieve vaccinatie zou worden 
uitgevoerd. Hoe luidt het standpunt van de minister?

De toestand van de bijen baart opnieuw zorgen. Nog 
tijdens de afgelopen maanden is een drastische daling 
van het aantal bijen geconstateerd, in het bijzonder in de 
provincie Limburg. Het is verheugend dat maatregelen 
worden genomen, maar ware het niet nodig om verder 
te gaan dan “onderzoeksprojecten” of een “nieuw toe-
zichtsprogramma” (DOC 54 1428/011, blz. 20)?

In de beleidsnota van de Vlaamse Gewestminister 
bevoegd voor Leefmilieu (VR 2015 1610 MED.0466/15, 
blz. 19) lezen we het volgende: 

“Tijdens de rondetafel Bijensterfte die ik in het voor-
jaar van 2015 organiseerde, werden, naast een stand 
van zaken van lopende initiatieven, verschillende oor-
zaken van en maatregelen tegen bijensterfte uitvoerig 
besproken. De komende maanden zal ik werk maken 
van de besproken maatregelen. Zo zal gefocust worden 
op een betere coördinatie van alle acties ter ondersteu-
ning van de bijenpopulatie, door de installatie van een 
centraal aanspreekpunt voor overheden en organisaties 
binnen de bijensector. Daarnaast en in samenhang 
hiermee, wil ik een duidelijk en gedragen overlegplat-
form bijenteelt ontwikkelen, waarbij alle betrokken hun 
bijdrage (kennisopbouw) kunnen leveren met het oog 
op het bereiken van afstemming in de projectwerking, 
voorlichtingsactiviteiten, mogelijke partnerschappen, 
bespreking en de aanpak van knelpunten. Dit kan door 
middel van een verdere uitbouw van het praktijkcentrum 
bijen tot een actief en transparant overlegplatform met 
duidelijke structuur.”

Is het federale niveau betrokken bij dat overlegplat-
form? Hoe zit het met het budget van die instelling?

Mevrouw Anne Dedry (Ecolo-Groen) vraagt 
hoe de minister de ambitie kan hebben “om ons 

M. Dirk Janssens (Open Vld) estime que la Belgique 
dispose d’un système de Sécurité de la Chaîne alimen-
taire parmi les plus sécurisés au monde. Des amélio-
rations sont toutefois encore possibles, et le ministre 
s’y attèle.

En ce qui concerne la lutte contre la consommation 
d’antibiotiques sur les animaux, une concertation a-t-
elle lieu avec les Régions afi n d’aboutir à une politique 
intégrée et cohérente? Le membre suggère de s’inspirer 
du modèle néerlandais en la matière: les Pays-Bas dis-
posent d’une législation de pointe en la matière.

Afi n de se prémunir contre la fi èvre catarrhale ovine, 
un périmètre de 700 kilomètres est envisagé, au sein 
duquel une vaccination préventive serait opérée. Quelle 
est la position du ministre?

La situation des abeilles inquiète à nouveau. Encore 
ces derniers mois, une diminution drastique du nombre 
d’abeilles a été constaté, notamment dans la province 
du Limbourg. Il est réjouissant que des mesures soient 
prises, mais ne serait-il pas nécessaire d’aller plus 
loin que des “projets de recherche” ou un “nouveau 
programme de surveillance” (DOC 54 1428/011, p. 20)? 

Dans sa note de polit ique régionale, la mi-
nistre fl amande de l ’Environnement a indiqué (VR 
2015 1610 MED.0466/15, p. 19): 

“Tijdens de rondetafel Bijensterfte die ik in het voor-
jaar van 2015 organiseerde, werden, naast een stand 
van zaken van lopende initiatieven, verschillende oor-
zaken van en maatregelen tegen bijensterfte uitvoerig 
besproken. De komende maanden zal ik werk maken 
van de besproken maatregelen. Zo zal gefocust worden 
op een betere coördinatie van alle acties ter ondersteu-
ning van de bijenpopulatie, door de installatie van een 
centraal aanspreekpunt voor overheden en organisaties 
binnen de bijensector. Daarnaast en in samenhang 
hiermee, wil ik een duidelijk en gedragen overlegplat-
form bijenteelt ontwikkelen, waarbij alle betrokken hun 
bijdrage (kennisopbouw) kunnen leveren met het oog 
op het bereiken van afstemming in de projectwerking, 
voorlichtingsactiviteiten, mogelijke partnerschappen, 
bespreking en de aanpak van knelpunten. Dit kan door 
middel van een verdere uitbouw van het praktijkcentrum 
bijen tot een actief en transparant overlegplatform met 
duidelijke structuur.”

Le niveau fédéral est-il associé à cette plate-forme 
de concertation? Quels sont les aspects budgétaires 
de cette institution?

Mme Anne Dedry (Ecolo-Groen) se demande com-
ment le ministre peut avoir l’ambition “de maintenir, voire 
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voedselveiligheidsniveau te behouden, en zelfs te ver-
sterken, om de gezondheid van consumenten, dieren 
en planten te beschermen” (DOC 54 1428/011, blz. 15), 
terwijl in 2015  al 12  miljoen euro is geschrapt in het 
budget van het betreffende departement.

De spreekster vindt dat de door de minister aan-
gekondigde vergelijking met de buurlanden niet voor 
gevolg mag hebben dat België zijn hoge niveau van 
voedselveiligheid kwijtraakt.

Het lid sluit zich aan bij de vragen van andere spre-
kers wat de aangekondigde ondersteuning van de kleine 
producenten betreft.

In verband met de dossiers die het mogelijk maken 
sanitaire protocollen op te stellen en ze vervolgens uit 
te voeren, staat in de beleidsnota het volgende: “Om de 
procedures ervan en onze efficiëntie in het algemeen 
te versnellen, heeft de regering bijna anderhalf miljoen 
euro per jaar vrijgemaakt [in] het budget van het FAVV 
vanaf 2016” (DOC 54 1428/011, blz. 16). Moet daaruit 
worden besloten dat er problemen zijn in de praktijk? 
Welk soort van problemen?

De Federale Raad voor Duurzame Ontwikkeling heeft 
een advies uitgebracht over de strijd tegen voedselver-
spilling. De minister kan zich hierop inspireren om verder 
te gaan dan die ene maatregel die in zijn beleidsnota 
wordt aangekondigd.

Welke maatregelen zal de minister concreet nemen 
in de strijd tegen de voedselfraude?

De spreekster is verheugd dat wordt overwogen het 
FAVV onder te brengen bij de FOD Volksgezondheid, 
Veiligheid van de Voedselketen en Leefmilieu. Volgens 
mevrouw Dedry moet de veiligheid van de voedselketen 
immers ressorteren onder Volksgezondheid, niet onder 
Economie of Landbouw.

Het lid is ingenomen met de aankondiging dat resis-
tentie tegen antibiotica beter zal worden tegengegaan 
en dat het antibioticagebruik in veehouderijen zal wor-
den teruggeschroefd. Zij wijst erop dat momenteel de 
laatste hand wordt gelegd aan een koninklijk besluit 
betreffende de levering en de toediening van genees-
middelen voor diergeneeskundig gebruik. Wat is het 
tijdpad ter zake?

“Zo werden er in ons land twee onderzoeksprojec-
ten gefi nancierd voor een budget van 550 000 euro in 
2016 en zullen van start gaan” (DOC 54 1428/011, blz. 
20). Mevrouw Dedry vindt dat geen hoog bedrag op zich. 

de renforcer, notre niveau de sécurité alimentaire afi n 
de protéger la santé des consommateurs, des animaux 
et des plantes” (DOC 54 1428/001, p. 15), alors qu’en 
2015 déjà, 12 millions d’euros sont retranchés du budget 
du département.

Pour l’oratrice, la comparaison avec les États voisins, 
annoncée par le ministre, ne peut avoir pour consé-
quence que la Belgique perdrait son niveau élevé de 
sécurité alimentaire.

Le membre partage l’interrogation d’autres orateurs 
concernant le soutien annoncé aux petits producteurs.

En ce qui concerne les dossiers permettant d’établir 
des protocoles sanitaires et ensuite de les mettre en 
œuvre, “afi n d’en accélérer les procédures et de manière 
générale notre efficacité, le gouvernement a débloqué 
près d’un million et demi d’euros par an dans le Budget 
de l’AFSCA dès 2016” (DOC 54 1428/011, p. 16). Doit-il 
en être déduit que des problèmes existent sur le terrain? 
Quelle en est la teneur?

Un avis a été rendu par le Conseil fédéral du 
Développement durable concernant la lutte contre le 
gaspillage alimentaire. Le ministre pourrait y puiser 
son inspiration pour aller plus loin que la seule mesure 
annoncée à ce sujet dans sa note.

Quelles mesures concrètes le ministre prendra-t-il 
dans la lutte contre la fraude alimentaire?

L’oratrice apprécie qu’une piste de réfl exion consiste 
en la fusion de l’AFSCA et du SPF Santé publique, 
Sécurité de la Chaîne alimentaire et Environnement. 
En effet, pour Mme  Dedry, la Sécurité de la Chaîne 
alimentaire doit relever de la Santé publique et non de 
l’Economie ou de l’Agriculture.

Le membre approuve l’amplifi cation annoncée de la 
lutte contre la résistance aux antibiotiques et la diminu-
tion de leur utilisation dans les élevages et note qu’un 
arrêté royal relatif à la fourniture et à l’administration des 
médicaments vétérinaires est en cours de fi nalisation. 
Quel est l’échéancier en la matière?

“Deux nouveaux projets de recherche relatifs à la 
santé des abeilles dans notre pays ont ainsi été fi nancés 
pour un budget de 550 000 euros et vont débuter en 
2016” (DOC 54 1428/011, p. 20). En soi, ce montant n’est 
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Wat behelzen die onderzoeksprojecten, en wanneer 
mogen de resultaten worden verwacht?

De heer Benoît Piedboeuf (MR) is het eens met de 
minister dat men niet verder mag gaan dan de Europese 
verplichtingen, die al streng genoeg zijn. Tevens is hij 
verheugd dat de minister zich bekommert om de kleine 
producenten. Zal de specifi eke cel ter begeleiding van 
de kleine producenten die operatoren ondersteunen om 
zich aan de vigerende regels aan te passen?

Een belangrijk aandachtspunt van de beleidsnota is 
de bekommering om de dierenartsen. In sommige geo-
grafi sche gebieden (in het bijzonder op het platteland) 
is er een tekort aan dierenartsen. Welke maatregelen 
overweegt de minister te nemen?

Om de exportsector in goede doen te houden, is 
de opvolging van de export van wezenlijk belang. De 
spreker moedigt de minister op die weg door te gaan.

Voorzitster Muriel Gerkens is ingenomen met het plan 
van de minister om de kleine producenten te steunen, 
maar aan welke nadere regels denkt de minister in dat 
verband? Worden nieuwe aanwervingen overwogen? 
Vroeger beschikte het Institut Technique Horticole in 
Gembloux over twee medewerkers ter begeleiding van 
de kleine producenten bij de uitwerking van de “cahiers 
de production de référence”, voordat de subsidies wer-
den geschrapt en het Waals Gewest besliste ter zake 
geen subsidies toe te kennen. Men moet er dus voor 
zorgen dat de middelen gewaarborgd zijn.

Het baart de spreekster zorgen dat de minister koste 
wat het kost de uitvoer wil bevorderen. Ook lokale pro-
ductie en lokale consumptie moeten nog worden onder-
steund. Voor de producenten moet een rechtvaardige 
prijs het doel blijven. 

Het gebruik van antibiotica bij dieren gebeurt in een 
soortgelijk perspectief: de markt wordt erdoor ver-
stoord, en de gezondheid van de burgers loopt groot 
gevaar omdat de weerstand tegen antibiotica toeneemt. 
Verschijnselen zoals producenten die zich uitsluitend op 
de export richten, kunnen nefaste gevolgen hebben. Wie 
peren teelde alleen maar voor de uitvoer naar Rusland, 
verloor al zijn klanten, waardoor in België de prijzen van 
de peren, ook van de biologisch geteelde, zijn ingestort.

De spreekster onderstreept dat dringend werk moet 
worden gemaakt van de strijd tegen het gebruik van 

pas très élevé, pour Mme Dedry. En quoi consistent ces 
projets de recherche et quand les résultats peuvent-ils 
être attendus?

M. Benoît Piedboeuf (MR) partage l’avis du ministre 
qu’il convient de ne pas aller plus loin que les obliga-
tions européennes, déjà suffisamment contraignantes. 
Le souci pour les petits producteurs réjouit également 
l’intervenant. La cellule spécifi que d’accompagnement 
des petits producteurs aura-t-elle pour objectif d’aider 
ces opérateurs à se mettre en conformité avec les règles 
en vigueur?

Un élément important figurant dans la note de 
politique générale est le souci pour les vétérinaires. 
Certaines zones géographiques se caractérisent par 
une désertifi cation de la médecine vétérinaire, spécia-
lement en zones rurales. Quelles mesures le ministre 
envisage-t-il?

Pour la bonne santé du secteur, l’accompagnement 
des exportations est essentiel. L’orateur encourage le 
ministre à poursuivre dans cette voie.

Mme Muriel Gerkens, présidente, approuve l’orienta-
tion du ministre de soutenir les petits producteurs. Mais 
quelles sont les modalités envisagées par le ministre? 
Des engagements nouveaux sont-ils envisagés? Il a 
existé par le passé, à l’Institut Technique Horticole de 
Gembloux, deux personnes qui s’occupaient justement 
d’accompagner les petits producteurs dans l’élaboration 
des cahiers de production de référence, avant que les 
subsides ne soient coupés et ne soient pas repris par 
la Région wallonne. La pérennité des moyens doit donc 
être assurée.

L’intervenante se dit inquiète de la volonté du ministre 
de favoriser à tout prix les exportations. La production 
locale et la consommation locale doivent encore être 
soutenues. Un prix juste pour les producteurs doit rester 
l’objectif. 

L’utilisation d’antibiotiques sur les animaux s’inscrit 
dans une perspective similaire, à savoir qu’elle biaise le 
marché et qu’elle atteint gravement la santé des citoyens 
en augmentant la résistance aux antibiotiques. Des 
phénomènes tels que la spécialisation de producteurs 
à l’exportation peuvent engendrer des conséquences 
néfastes. Ainsi, ceux qui produisaient des poires uni-
quement pour les exporter en Russie se sont retrouvés 
sans client, avec pour conséquence un effondrement du 
prix des poires en Belgique, y compris pour les poires 
issues de l’agriculture biologique.

L’oratrice souligne l ’urgence de travailler à lutter 
contre l’utilisation des antibiotiques sur les animaux. 
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antibiotica bij dieren. Het AMCRA levert opmerkelijk 
werk, maar de daadwerkelijke impact op het gebruik 
blijft beperkt. In China bijvoorbeeld duiken al tegen 
antibiotica resistente stammen op. Er moeten andere 
maatregelen worden genomen.

Wat de bijen betreft, volstaat het voor mevrouw 
Gerkens niet langer om onderzoeksprojecten of toe-
zichtsprogramma’s in het leven te roepen. Dit dossier 
sleept al veel te lang aan om het daarbij te laten. De 
universiteiten hebben ter zake veel onderzoek verricht. 
Er is absoluut nood aan een meer voluntaristisch actie-
plan. De spreekster herinnert aan de mondelinge vragen 
en de interpellatie tijdens de commissievergadering 
van 18 november 2015 over onder meer glyfosaat, en 
Sulfoxafl or en neonicotinoïden, die verboden moeten 
worden omdat ze toxisch zijn en omdat de desbe-
treffende procedures niet in acht worden genomen 
(CRIV 54 COM 271); zij herhaalt haar argumenten in 
dat verband.

Het lid legt een verband tussen de voedselveiligheid 
en het klimaatvraagstuk: er wordt vastgesteld dat, als 
gevolg van de hogere temperaturen, de productie van 
Belgische ambachtelijk gebrouwen natuurlijke gueuze 
in gevaar komt en dat de truffel verdwijnt. Dat toont 
het alomvattende transversale belang van het klimaat-
vraagstuk aan.

III. — ANTWOORDEN VAN DE MINISTER

— Aanbeveling van het Beneluxparlement

De minister heef t  de aanbevel ing van het 
Beneluxparlement nog niet ontvangen en zal er de 
nodige aandacht aan schenken.

— Veiligheid van de voedselketen en uitvoer

In het licht van de verschillende mogelijkheden om 
voedselproducten te valoriseren en rekening houdend 
met de eigen competenties van de Belgische producen-
ten en met de kwaliteit van de Belgische agrovoedings-
sector, acht de minister het belangrijk alles in het werk te 
stellen om álle verkoopmethodes te valoriseren, zowel 
die binnen België als die welke op de export zijn gericht. 

De minister weet goed genoeg dat het bevorderen 
van de economie een gewestbevoegdheid is. Er vindt 
dan ook overleg plaats met de deelstaten, alsook met 
de federale minister van Economie. Alle leden van de 
verschillende regeringen werken in het kader van hun 
respectieve bevoegdheden. Via de bescherming van 
de voedselveiligheid, het stimuleren van creativiteit, 
ontmoetingen met buitenlandse delegaties in België 

L’AMCRA fournit un travail remarquable, mais l’impact 
réel sur l’utilisation reste limité. Des souches résistantes 
aux antibiotiques apparaissent, par exemple en Chine. 
D’autres mesures doivent être prises.

En ce qui concerne les abeilles, il n ’est pour 
Mme Gerkens plus suffisant de lancer des projets de 
recherche ou des programmes de surveillance. Ce 
dossier traîne depuis bien trop longtemps pour en rester 
là. De nombreuses études sont réalisées par les uni-
versités. Un plan d’action nettement plus volontaire est 
indispensable. L’oratrice rappelle les questions orales 
et l’interpellation développée au cours de la réunion 
du 18 novembre 2015 concernant, entre autres, le gly-
phosate, le sulfoxafl or et les néonicotinoïdes, qu’il faut 
interdire pour toxicité et non respect des procédures 
(CRIV 54 COM 271), et réitère ses arguments quant à ce.

Le membre trace un lien entre la sécurité alimentaire 
et la matière climatique: en raison de l’augmentation 
des températures, il est constaté que la production de 
gueuze naturelle artisanale belge est mise en péril et que 
les truffes disparaissent. Ceci démontre l’importance de 
la question climatique, de manière transversale.

III. — RÉPONSES DU MINISTRE

— Recommandation du Parlement Benelux

Le ministre n’a pas encore reçu la recommandation 
du Parlement Benelux et y accordera toute l’attention 
qu’elle mérite.

— Sécurité de la Chaîne alimentaire et exportations

À travers les différentes possibilités de valorisation 
des produits alimentaires, compte tenu des compé-
tences propres des producteurs belges et au vu de la 
qualité du secteur agroalimentaire belge, le ministre 
estime important de faire le maximum pour valoriser 
toutes les méthodes de commercialisation, en Belgique 
ou à l’exportation. 

Le ministre mesure bien que la promotion écono-
mique appartient aux compétences des Régions. Une 
concertation a donc lieu avec les entités fédérées, 
de même qu’avec le ministre fédéral de l’Economie. 
L’ensemble des membres des différents gouvernements 
travaillent dans le cadre de leurs compétences respec-
tives. A travers la protection de la sécurité alimentaire, 
la promotion de la créativité, des rencontres avec des 
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of bezoeken in het buitenland, steunt de minister de 
landbouwsector, zonder zijn bevoegdheden te bui-
ten te gaan.

De procedures om op bepaalde markten aanwezig te 
zijn, zijn heel complex. Het niveau inzake voedselveilig-
heid in België is een troef om toegang te krijgen tot die 
markten. De traceerbaarheid van de producten en de 
professionele aanpak van het FAVV gaan gepaard met 
een noodzakelijke reactieve ingesteldheid op de buiten-
landse markten. Zo zijn de Chinese en de Turkse markt 
open voor Belgische producten. Ook is het belangrijk 
fl exibiliteit tentoon te spreiden. Andere economische 
actoren uit andere landen bieden concurrentie.

Met het “Foedex”-project is een bedrag van 1,475 mil-
joen euro gemoeid.

— Niveau van voedselveiligheid

De minister geeft aan dat hij niet wil dat de Belgische 
regelgeving strenger is dan de Europese wetgeving. Dit 
belet niet dat op welbepaalde punten vooruitgang kan 
worden geboekt op het vlak van voedselveiligheid, met 
name om de volksgezondheid te waarborgen. 

De minister wil echter niet dat het systematisch zoe-
ken naar een regelgeving voor alles de algemene be-
leidsdoelstelling wordt. Er moet een evenwicht worden 
gevonden tussen de regelgeving en de administratieve 
uitvoerbaarheid.

— Ondersteuning van de kleine producenten

Heel wat operatoren, bijvoorbeeld in het kader van 
een school- of een verenigingsactiviteit, en heel wat 
kleine producenten, bijvoorbeeld van lokale kazen, 
geven blijk van onbegrip ten aanzien van de eisen van 
de veiligheid van de voedselketen en, bij uitbreiding, ten 
aanzien van het FAVV. Er wordt geopperd dat de regels 
in ons land anders zouden worden toegepast, vanwege 
de strenge controles. 

De minister wil in eerste instantie de specifi eke bege-
leidingscel voor kleine producenten oprichten. Een eer-
ste vergadering werd gehouden op 15 september 2015. 
De tweede vergadering kon niet doorgaan en zal in 
december 2015 opnieuw worden georganiseerd. Voor 
de cel is een bedrag van maximaal 961 000 euro vrij-
gemaakt. De cel zal officieel van start gaan in januari 
2016. Ze zal drie medewerkers tellen. De bevoegde 
gewestelijke instanties zullen bij een en ander worden 
betrokken. Verschillende actoren uit de landbouw sector 

délégations étrangères en Belgique ou des visites à 
l’étranger, le ministre, en restant dans son domaine de 
compétences, soutient le secteur agricole.

Les procédures pour être présent sur certains 
marchés sont fort complexes. Le niveau de sécurité 
alimentaire en Belgique est un atout pour rentrer sur 
ces marchés. La traçabilité des produits et le profes-
sionnalisme de l’AFSCA s’associent à une nécessaire 
réactivité sur les marchés étrangers. Les marchés 
chinois et turcs s’ouvrent ainsi aux produits belges. Il 
est également important de faire preuve de souplesse. 
D’autres acteurs économiques d’autres pays sont en 
concurrence.

Le projet “Foedex” représente un montant d’1,475 mil-
lion d’euros. 

— Niveau de sécurité alimentaire

Le fait que le ministre indique qu’il ne souhaite pas 
que les réglementations belges soient plus contrai-
gnantes que les exigences de la législation européenne 
n’empêche pas des avancées dans la sécurité alimen-
taire, en vue de garantir la santé publique, sur des points 
particuliers. 

Le ministre ne veut toutefois pas se fi xer comme ob-
jectif politique général la recherche systématique d’une 
réglementation pour tout. Un équilibre doit être trouvé 
entre la réglementation et la praticabilité administrative.

— Soutien des petits producteurs

De nombreux opérateurs, au détour d’une activité 
scolaire ou associative, et de nombreux petits pro-
ducteurs, de fromages locaux par exemple, expriment 
une incompréhension par rapport aux exigences de 
la Sécurité de la Chaîne alimentaire et, par extension, 
par rapport à l’AFSCA. Il est soutenu que les règles 
seraient appliquées différemment en Belgique, du fait 
de la rigueur des contrôles. 

Tout d’abord, le ministre veut mettre en place la cellule 
spécifi que d’accompagnement des petits producteurs. 
Une première réunion a eu lieu le 15 septembre 2015. 
La deuxième réunion n’a pu se tenir et sera convoquée 
à nouveau en décembre 2015. La cellule représente un 
montant pouvant aller jusque 961 000 euros. L’entrée 
en vigueur du travail de la cellule est prévue au mois de 
janvier 2016. Trois collaborateurs y seront désignés. Les 
organismes régionaux compétents y seront associés. 
Différentes parties prenantes, dans le secteur agricole et 
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en uit de sector van de kleine producten zullen daarin 
vertegenwoordigd zijn en hun voorstellen kunnen 
uiteenzetten.

Vervolgens heeft de minister een vergelijkende studie 
besteld van de wetgeving van België en die van de buur-
landen. Dat zal de indrukken objectiveren en eventueel 
ontkrachten van kleine producenten die kritiek uiten op 
de mate waarin in België eisen worden gesteld.

Voorts wordt het werk met het FAVV voortgezet ter 
verbetering van de uitleg en de vulgarisatie van de 
wetgeving ten behoeve van de kleine producenten. 
Hoewel ten aanzien van het grote publiek inspanningen 
werden geleverd (website, ombudsdienst enzovoort), 
moet vooralsnog inzicht worden verschaft in de regels 
en de toepassing ervan. Een groot deel van het FAVV-
Businessplan gaat daarover.

Er bestaat een samenwerkingsprotocol tussen 
het FAVV en de scholen. Er kan gebruik van worden 
gemaakt. Informatie kan worden ingewonnen bij het 
Agentschap. De minister pleit voor enige soepelheid 
en wenst dat met alle concrete situaties rekening wordt 
gehouden. Er moet een balans worden gevonden tussen 
doeltreffendheid en de impact van de situatie.

— Antibiotica bij dieren

De minister bevestigt dat een koninklijk besluit – en 
geen wet – betrekking zal hebben op de levering en 
toediening van diergeneesmiddelen. Momenteel is de 
overlegfase met de wetenschappelijke actoren en alle 
betrokkenen afgelopen. De inwerkingtreding is gepland 
voor de maand mei 2016.

De minister is van plan contact op te nemen met de 
nieuwe Nederlandse minister van Landbouw. Nederland 
neemt eerlang het voorzitterschap van de Europese 
Raad waar, en dat land wil daarvan een prioriteit maken.

Voor het overige merkt de minister op dat daarover 
in commissie al meerdere vragen zijn gesteld, en 
hij verwijst naar de al verstrekte antwoorden (CRIV 
54 COM 218, blz. 17).Het overleg met de gewestover-
heden blijft noodzakelijk.

— Blauwtong

Voor België is nog niet elk gevaar op blauwtong gewe-
ken. Men blijft de toestand in Frankrijk op de voet volgen. 

des petits producteurs, y sont représentées et pourront 
exposer leurs propositions.

Ensuite, le ministre a commandé une étude comparée 
de la législation, entre la Belgique et les États voisins. 
Ceci permettra d’objectiver et éventuellement d’infi rmer 
les impressions de petits producteurs qui critiquent le 
niveau d’exigences en Belgique. 

En outre, le travail avec l’AFSCA se poursuit pour 
améliorer l’explication et la vulgarisation de la légis-
lation pour les petits producteurs. En ce qui concerne 
le grand public, même si des efforts ont été faits (site 
internet, service de médiation, etc.), il faut encore faire 
comprendre les règles et l’application de celles-ci. Le 
“Businessplan” de l’AFSCA accorde une large part à 
cette question.

Un protocole de collaboration entre l’AFSCA et les 
écoles existe. Il peut en être fait usage. Les informations 
peuvent être prises auprès de l’Agence. Le ministre 
plaide pour une certaine forme de souplesse et entend 
qu’il soit tenu compte de toutes les situations concrètes. 
Un équilibre entre l’efficacité et l’impact de la situation 
doit être trouvé.

— Antibiotiques sur animaux

Le ministre confi rme qu’un arrêté royal – et non une 
loi –  portera sur la fourniture et l ’administration des 
médicaments vétérinaires. La phase de concertation 
avec les acteurs scientifi ques et l’ensemble des inter-
venants est terminée. L’entrée en vigueur est prévue 
pour le mois de mai 2016.

Le ministre a l’intention de prendre langue avec le 
nouveau ministre en charge de l’Agriculture au sein du 
gouvernement néerlandais. Les Pays-Bas présideront 
bientôt le Conseil européen et veulent en faire un dos-
sier prioritaire.

Pour le surplus, le ministre fait remarquer que plu-
sieurs questions ont déjà été posées sur le sujet en 
commission, et renvoie aux réponses déjà données 
(CRIV 54 COM 218, p. 17). Les concertations restent 
nécessaires avec les autorités régionales.

— Fièvre catarrhale

Tout danger pour la Belgique en matière de fi èvre 
catarrhale n’est pas écarté. L’évolution de la situation 
en France reste suivi de près. 
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Alvorens de formele beslissing te treffen, heeft de 
regering bij wijze van bewaringsmaatregel een bestek 
opgemaakt en een algemene aanbesteding uitgeschre-
ven voor twee miljoen vaccindosissen en 3 miljoen 
dosissen in optie. De beschikbaarheid van de vaccins is 
echter een heikel punt. De leveringsdatum kan oplopen 
tot drie à zes maanden na de bestelling. Er is echter 
een groot verschil tussen vaccineren in de stal en vac-
cineren op de weide. Voorts ware een vaccinatie op het 
ogenblik dat op Belgisch grondgebied al een besmetting 
werd opgelopen niet zo raadzaam. Idealiter zouden de 
vaccins vóór het einde van de winter moeten worden 
toegediend.

De beslissing tussen verplichte dan wel facultatieve 
vaccinatie is nog niet genomen. De keuze zal worden 
gemaakt nadat de landbouworganisaties zijn geraad-
pleegd en werk is gemaakt van een kosten-batenana-
lyse (dat onderzoek is aan de gang).

— Voedselverspilling 

Er zijn tal van initiatieven gelanceerd om voedselver-
spilling tegen te gaan. Die zijn echter ongelijk, spontaan 
en niet-gecoördineerd. Bovendien voeren de gewesten, 
die voor grote delen van dit gebied bevoegd zijn, een 
verschillend beleid.

De minister geeft zichzelf de rol inzake de coördi-
natie van de initiatieven en versoepeling van de regels 
telkens als het mogelijk is dat te doen zonder nadelige 
gevolgen voor de voedselveiligheid (vervaldatum, in-
vriezingsdatum, specifi eke opleiding van het personeel 
van de liefdadigheidsorganisaties, band met het FAVV 
enzovoort). De minister van Financiën werkt aan de 
verlaging van het btw-tarief.

Bij wijze van experiment heeft de minister een sub-
sidie   verleend aan een   platform in Brussel, wiens doel 
het is voedselverspilling te bestrijden. De grootwaren-
huisketens willen zich inzetten in dat dossier.

— Voedselfraude

De visfraude in een aantal restaurants in Brussel is 
aan het licht gebracht door de FOD Economie, door 
middel van DNA-onderzoek. In dat soort acties biedt 
het FAVV technische ondersteuning als het daarom 
wordt gevraagd. De minister zou echter verder willen 
gaan. De regelgeving maakt dat mogelijk. Het FAVV 
kan bij aanwijzingen van fraude het onderzoek aanvat-
ten. Er bestaan samenwerkingsprotocollen tussen de 
bevoegde overheidsdiensten.

À titre conservatoire, avant de prendre la décision 
formelle, le gouvernement a établi un cahier des charges 
et un appel d’offres général pour la vaccination à concur-
rence de deux millions de doses et de trois millions en 
option. La disponibilité des vaccins est toutefois un 
élément difficile. Le délai de réception peut atteindre 
trois à six mois à dater de la commande. Or, il y a une 
grande différence entre vacciner à l’étable et vacciner 
en pâture. En outre, une vaccination au moment où la 
contamination a déjà atteint le territoire belge serait 
moins judicieuse. Idéalement, il conviendrait d’admi-
nistrer les vaccins avant la fi n de l’hiver.

La décision n’a pas encore été prise entre la vac-
cination obligatoire et la vaccination facultative. Le 
choix s’opérera après consultation des organisations 
agricoles et la réalisation d’une étude “coût-bénéfi ces” 
(en cours).

— Gaspillage alimentaire

De nombreuses initiatives ont été lancées pour lutter 
contre le gaspillage alimentaire. Celles-ci sont cepen-
dant disparates, spontanées, non coordonnées. En 
outre, les Régions, compétentes pour des larges pans 
de cette matière, poursuivent des politiques différentes. 

Le ministre s’assigne un rôle de coordination des 
initiatives et d’assouplissement des règles chaque fois 
qu’il est possible de le faire sans nuire à la sécurité des 
aliments (date limite de consommation, date de congé-
lation, formation spécifi que du personnel des organi-
sations caritatives, lien avec l’AFSCA, etc.). Le ministre 
des Finances travaille à la réduction du taux de TVA.

À titre expérimental, le ministre a octroyé un subside 
à une plate-forme basée à Bruxelles, qui cherche à lutter 
contre le gaspillage alimentaire. Les enseignes de la 
grande distribution veulent s’investir dans ce dossier.

— Fraude alimentaire

La fraude aux poissons dans certains restaurants 
bruxellois a été identifi ée par le SPF Economie, grâce 
à des tests ADN. Dans ce type d’action, l ’AFSCA 
apporte son concours technique lorsqu’elle est sollici-
tée. Le ministre voudrait toutefois aller plus loin. Pour 
ce faire, la réglementation le permet. L’AFSCA pourra, 
si des indices de fraude existent, initier l’enquête. Des 
protocoles de coopération existent entre les services 
publics compétents.



191352/014DOC 54 

2015 C H A M B R E   3 e  S E S S I O N  D E  L A  5 4 e  L É G I S L A T U R EK A M E R    3 e   Z I T T I N G  V A N  D E  5 4 e  Z I T T I N G S P E R I O D E 2016

— Bijen

De bevoegdheid in dit dossier wordt gedeeld tus-
sen de federale overheid en de gewesten. De federale 
overheid is lid van een federaal platform, waarin alle 
belanghebbenden zijn bijeengebracht. Er zijn contacten 
met de andere structuren.

Binnenkort zal een federaal plan “Bijen 2016-2017” 
worden aangenomen. Het zal de opvolger zijn van het 
plan “Bijen 2012-2014” en zal de details bevatten in 
verband met maatregelen ter bescherming van de bijen, 
waaronder de controle van de korven door het FAVV en 
het optreden inzake pesticiden. Op dit punt herinnert de 
minister aan zijn antwoord op de vragen en de interpel-
latie in commissie (CRIV COM 54 271).

— Reorganisatie van de diensten

De huidige budgettaire context vergt   doeltreffende 
oplossingen bij de toewijzing van de middelen. De be-
doeling van de minister is de betrokken diensten niet te 
overrompelen. Details van het protocol zijn dus nog niet 
beschikbaar. Er moet eerst een dialoog plaatshebben.

— Dierenartsen

Er is een kadaster van de veterinaire gegevens 
opgesteld. Dat kadaster moet echter nog worden geac-
tualiseerd en geobjectiveerd, zodat men beschikt over 
een nauwkeurig beeld van de cijfermatige evolutie van 
het beroep. De minister zou het werk in verenigings-
verband willen vergemakkelijken en de administratieve 
lasten verminderen. De uitoefening van het beroep in 
verenigingsverband wordt ook onderzocht, vooral voor 
de plattelandsgebieden.

*
*     *

Voorzitter Muriel Gerkens wil nadere informatie over 
de opmerkingen van het Rekenhof over de begroting van 
het FAVV (DOC 54 1351/002). De minister geeft aan dat 
daar rekening mee zal worden gehouden, al heeft die 
vraag een veeleer technische inslag (nadere bepalingen 
omtrent de tenlasteneming van het personeel).

— Abeilles

La compétence en la matière est partagée entre 
l’autorité fédérale et les Régions. L’autorité fédérale 
est membre d’une plate-forme fédérale, regroupant 
l’ensemble des interlocuteurs. Des contacts ont lieu 
avec les autres structures.

Un plan fédéral “Abeilles” 2016-2017 sera prochaine-
ment adopté. Il fera suite au plan “Abeilles” 2012-2014 et 
comprendra le détail des mesures de protection des 
abeilles, dont la surveillance des ruches par l’AFSCA et 
les actions sur les pesticides. Sur ce point, le ministre 
rappelle la réponse qu’il a donnée aux questions posées 
et à l’interpellation développée en commission (CRIV 
54 COM 271).

— Réorganisation des services

Le contexte budgétaire actuel nécessite des solutions 
efficaces dans l’allocation des ressources. Le ministre 
se donne pour objectif de ne pas bousculer les services 
concernés. Des détails sur le protocole ne sont donc pas 
encore disponibles. Un dialogue doit d’abord avoir lieu.

— Vétérinaires

Un cadastre des données vétérinaires a été établi. 
Ce cadastre doit toutefois encore être actualisé et 
objectivé, afi n de disposer d’une photographie précise 
de l ’évolution chiffrée de la profession. Le ministre 
voudrait faciliter le travail en association et limiter les 
charges administratives. L’exercice de la profession en 
association est également étudié, spécialement en vue 
des zones rurales.

*
*     *

À la question de Mme Muriel Gerkens, présidente, 
concernant les observations de la Cour des comptes sur 
le budget de l’AFSCA (DOC 54 1351/002), le ministre 
indique qu’il en tiendra compte, même si elle est de 
nature plutôt technique (modalités de prise en charge 
du personnel).
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IV. — STEMMING

Met 8 stemmen en 2 onthoudingen brengt de com-
missie een gunstig advies uit over sectie 25  – FOD 
Volksgezondheid, Veiligheid van de Voedselketen en 
Leefmilieu, partim Veiligheid van de Voedselketen, van 
het wetsontwerp houdende algemene uitgavenbegroting 
voor het begrotingsjaar 2016, alsmede over de daarop 
betrekking hebbende verantwoording en beleidsnota.

 De rapporteur, De voorzitter,

 Benoît PIEDBOEUF  Muriel GERKENS

IV. — VOTE

Par 8 voix et 2 abstentions la commission émet un 
avis favorable sur la section 25 – SPF Santé publique, 
Sécurité de la Chaîne alimentaire et Environnement, 
partim Sécurité de la Chaîne alimentaire, du projet de 
loi contenant le budget général des dépenses pour 
l’année budgétaire 2016, sur la justifi cation et sur la 
note de politique générale y afférentes.

 Le rapporteur, La présidente,

 Benoît PIEDBOEUF  Muriel GERKENS
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